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Ministerie van Landbouw, 
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> Retouradres Postbus 20401 2500 EK Den Haag

Gedeputeerde Staten van de provincie Zeeland 
t.a.v. mevrouw Anita Pijpelink 
Postbus 6001 
4330 LA MIDDELBURG

Datum 22 november 2022
Betreft Verslag bestuurlijk overleg 13 juli 2022

Geachte mevrouw Pijpelink,

Hierbij deel ik u mee dat ik uw mail van 9 november 2022 met het verslag van 
het bestuurlijk overleg van 13 juli 2022 in goede orde heb ontvangen. Ik stem in 
met dit verslag. ’

In het bestuurlijk overleg hebben we afgesproken dat ik drie specifieke vragen 
over Hedwigepolder en PFAS zal beantwoorden. De antwoorden doe ik u hierbij 
toekomen (zie bijlage).

Hoogachtend,

torster voor
m der Wal-Zeggelink 
Matuur en Stikstof

Directoraat-generaal Natuur 
en Visserij

Bezoekadres
Bezuidenhoutseweg 73 
2594 AC Den Haag
Postadres
Postbus 20401 
2500 EK Den Haag
Overheidsidentificatienr
00000001858272854000

T 070 379 8911 (algemeen)
F 070 378 6100 (algemeen) 
www.rijksoverheid.nl/lnv

Behandeld door
ir. M. Meijers

T 070 378 4973 
m.meijers@minlnv.nl

Ons kenmerk
22546634
Bijlage(n)
1
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Bijlage bij verslag Bestuurlijk Overleg minister Van der Wal, gedeputeerde Pijpelink en 
burgemeester Hulst inzake PFAS/Hedwigepolder d.d. 13 juli 2022

In deze bijlage bij het verslag wordt conform afspraak in het Bestuurlijk Overleg antwoord gegeven 
aan specifieke vragen van provincie Zeeland en gemeente Hulst inzake PFAS en Hedwigepolder.

1. Indien in de toekomst het nodig zou zijn om vanwege natuuronderhoud te baggeren, is er dan 
een kans dat het slib moet worden afgevoerd en wie draagt dan de kosten?

Antwoord
De inrichting van de Hedwigepolder met gegraven kreken en geulen is zodanig ontworpen dat 
afgraven of baggeren niet zal voorkomen en dat sprake is van natuurlijke erosie. Mocht afgraven 
onverhoopt toch nodig zijn, bijvoorbeeld als een bepaald deel sneller zou opslibben dan verwacht 
en niet meer als gevolg van eb en vloed onder water komt, dan wordt een kleine afgraving gedaan. 
De huidige resultaten van de metingen van PFAS in zwevend stof en jong slib laten zien dat daar 
lagere waarden worden aangetroffen dan het handelingskader PFAS als grenzen voor hergebruik 
stelt. Dat betekent dat het baggerslib met deze kwaliteit terug in de Westerschelde kan worden 
gestort en ook op land hergebruikt kan worden. Het is de verwachting dat nieuw slib in de 
Westerschelde een soortgelijke of betere kwaliteit zal hebben.
Verantwoordelijke voor de kosten is de eigenaar van het gebied; Rijkswaterstaat heeft aangegeven 
eigenaar te willen worden van de ontpolderde Hedwigepolder.

2. Lopen we risico dat de vervuiling in het slib zodanig veel PFAS opgeslagen raakt dat vis/ 
garnalen teveel PFAS blijven binnen krijgen, waardoor eten later nog steeds ontraden moet 
worden.

Antwoord
De metingen van Wageningen Marine Research en Deltares in jong slib laten zien dat de kwaliteit 
veel beter is dan in ouder slib. De zorgen dat garnalen of vis juist in de Hedwigepolder de grotere 
hoeveelheden PFAS binnen krijgen is buiten de verwachting. Wel vraagt het in de totale aanpak 
voor de Westerschelde aandacht hoe, nadat de lozingen sterk verminderd zijn, de gebieden met 
sterker vervuild slib kunnen worden aangepakt. Dat zal dan om gebieden gaan, waar oudere 
sliblagen met hogere gehaltes aan PFAS zijn dan in de Hedwigepolder zullen ontstaan, bijvoorbeeld 
op plekken waar langere tijd niet gebaggerd is. Eerder is bijvoorbeeld aangegeven dat slib uit de 
havens van Perkpolder en Walsoorden moet worden afgevoerd naar het depot Hollands Diep, 
omdat daar zich in het verleden slib met hogere gehaltes PFAS heeft afgezet. Overigens mag in de 
Hedwigepolder niet worden gevist.

3. Er wordt in de antwoordbrief aangegeven dat er geen aanwijzingen zijn dat via kwel PFAS in 
achterliggend (landbouw)gebied terecht zal komen? Op welke manier kunnen we landbouwers 
daar meer garanties over geven?

Antwoord
Voor PFAS .wordt gezien de onderzoeken geen grote aanvoer naar landbouwgebieden via 
kwelstromen verwacht (net als bij verzilting). Dat is nagevraagd bij het RIVM en het antwoord in 
de brief wordt daar bevestigd. Bovendien worden de gehaltes PFAS in kwelstromen steeds lager 
gezien de afnemende hoeveelheden PFAS in het water van de Westerschelde.
Net als bij verzilting zijn nulmetingen uitgevoerd en met monitoring zal langdurig vinger aan de 
pols worden gehouden. Als uit monitoring blijkt dat er desondanks toch maatregelen moeten 
worden genomen om kwel tegen te gaan, zal het Rijk maatregelen nemen en zonodig zorgen voor 
financiële compensatie.


